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A la Vila de Santa Margalida, el dia 24 de setembre de 2012, quan són les 21.10 hores, es reuneixen a 
la Sala de Sessions de la Casa Consistorial els regidors a dalt anotats, a fi de dur a terme una sessió 
ordinària del Ple de l’Ajuntament, sota la presidència del Batle, Sr. Miguel Cifre Ferrer i assistits per 
la interventora Sra. Margarida Quetglas Ferragut i pel secretari accidental de la corporació, el Sr. 
Jaume Adrover Canaves, que dóna fe de l’acte. 
 
Una vegada comprovat que hi ha el quòrum suficient per a la constitució vàlida del Ple, el Sr. Batle 
declara oberta la sessió i es passen a debatre els punts de l’ordre del dia següents: 
 



PART RESOLUTÒRIA 
ORDRE DEL DIA 
 
1.- EXAMEN I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE 
L’AJUNTAMENT PLE DE DIA 20 D’AGOST DE 2012. 
 
Conformement amb el disposat a l’article 91 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, el Sr. Batle demana si qualque membre dels assistents ha de formular cap 
observació a l’esborrany de l’acta de la sessió extraordinària urgent de l’Ajuntament Ple de dia 20 
d’agost de 2012, i que s’ha repartit oportunament amb la convocatòria. 
 
Passat a votació i no havent-hi formulat cap observació, s’aprova per unanimitat dels assistents 
l’esborrany de l’acta sotmesa a consideració. 
 
 
2.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA D’ACORD DE LA BATLIA SOBRE 
PRESTACIONS PER INCAPACITAT TEMPORAL AL PERSONAL FUNCIONARI I 
LABORAL D’AQUEST AJUNTAMENT. 
 
Es presenta la proposta de Batlia de dia 5 de setembre de 2012, la qual diu: 
 
“Ates el Reial Decret Llei 20/2012 de mesures per a garantir l’estabilitat pressupostària i de foment de 
la competitivitat, que en el seu article 9 fa referència a la prestació econòmica en la situació 
d’incapacitat temporal del personal al servei de les Administracions Públiques, organismes i entitats 
dependents i òrgans constitucionals. 
 
En concret, l’apartat 2 disposa que cada Administració Pública podrà complementar les prestacions 
que percebi el seu personal en situació d’incapacitat temporal, dins els límits que es detallen. L’apartat 
5 preveu que, com a supòsit excepcional, en el cas d’hospitalització i intervenció quirúrgica, el 
complement pot assolir el cent per cent de les retribucions que es venien percebent. L’apartat 7 
disposa la suspensió dels acords, pactes i convenis vigents, que contradiguin l’establert en aquest 
article 9. 
 
Ates l’Acord regulador entre l’Ajuntament de Santa Margalida i el personal funcionari, i el Conveni 
col·lectiu del personal laboral de l’Ajuntament de Santa Margalida, que en els articles 22 i 23 
respectivament, preveuen les ajudes per incapacitat temporal. 
 
Aquesta Batlia, vist l’informe elaborat en relació al cas pels serveis de Secretaria, Recursos Humans i 
Intervenció, proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Suspendre l’eficàcia de les previsions en matèria d’ajudes per incapacitat temporal del referit 
Acord regulador entre aquest Ajuntament i el personal funcionari i del referit Conveni col·lectiu del 
personal laboral d’aquest Ajuntament. 
 
2n. Les prestacions que percebi el personal funcionari i laboral d’aquest Ajuntament, en situació 
d’incapacitat temporal, seran complementades fins als màxims següents: 
 
a) En cas d’incapacitat temporal per contingències comunes: 
 



Durant els 3 primers dies: el complement serà del 50% de les retribucions que es percebin el mes 
anterior al que tengui lloc la incapacitat. 
 
Del dia quart al vintè, ambdós inclosos: es reconeix un complement retributiu que, sumat a la prestació 
reconeguda per la Seguretat Social, sigui l’equivalent al 75% de les retribucions que es percebin el 
mes anterior al que tengui lloc la incapacitat. 
 
A partir del dia vint-i-un, inclòs aquest: es reconeixerà una prestació que, sumat a la prestació 
reconeguda per la Seguretat Social, sigui l’equivalent al 100% de les retribucions que es percebin el 
mes anterior al que tengui lloc la incapacitat. 
 
Amb caràcter excepcional, en els processos que requereixen intervenció quirúrgica, hospitalització o 
tractament hospitalari, els que es produeixin com a conseqüència o motiu d’embaràs, els derivats de 
malalties oncològiques, psíquiques o neurològiques greus, cardíaques, sistèmiques, infectocontagioses 
i nosocomials (TBC), i els que s’estableixin per part del Govern de l’Estat o el Govern de la CAIB 
pels funcionaris de l’Administració de l’Estat o de la CAIB respectivament, degudament justificats 
mèdicament els supòsits anteriors, el complement serà del cent per cent de les retribucions que es 
percebien en cada moment. 
 
b) En cas d’incapacitat temporal per contingències professionals, la prestació reconeguda per la 
Seguretat Social serà complementada, des del primer dia, fins assolir el total de les retribucions que es 
percebin el mes anterior al de la incapacitat. 
 
Les referències a dies de la present proposta, s’entenen fetes a dies naturals. 
 
3r. En tot cas, en els supòsits d’incapacitat temporal i maternitat, el personal d’aquest Ajuntament té 
l’obligació de presentar el comunicat mèdic de baixa des del primer dia, com també els comunicats de 
confirmació o, si s’escau, el comunicat mèdic d’alta, expedits pel metge competent. 
 
4t. El contingut del present acord serà aplicable a les situacions d’incapacitat temporal que s’iniciïn a 
partir del dia 1 d’octubre de 2012. Per a les situacions d’incapacitat temporal iniciades abans d’aquesta 
data, serà aplicable el règim jurídic vigent abans del dia 14 de juliol de 2012. 
 
No obstant, el ple acordarà.” 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula el portaveu Antoni Reus (SPC) dient que aquest punt ve motivat per l’aprovació del 
RDL 20/2012, que modifica el regim de les prestacions econòmiques en els casos d’incapacitat 
temporal del personal funcionari i laboral, i estableix un límit als complements de les mateixes. 
 
VOTACIÓ: 
 
Seguidament els reunits, vist el dictamen de la Comissió Informativa, prèvia deliberació per unanimitat 
acorden aprovar íntegrament la proposta d’acord de la Batlia abans descrita i els acords que hi són 
proposats. 
 
 



3.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SUMA PEL CANVI (SPC) 
SOBRE LA INTENCIÓ DEL CONSELL DE MALLORCA D’IMPORTAR FEMS DE FORA 
PER INCINERAR. 
 
Es presenta la moció del Grup Municipal Suma pel Canvi (SpC) de data 12 de setembre de 2012, la 
qual s’indexa a continuació: 
 
“Exposició de motius: 
Durant les darreres setmanes han aparegut als mitjans de comunicació notícies sobre la intenció del 
Consell Insular de Mallorca d'importar fems a l’illa de Mallorca per tal de que sigui incinerat a la planta 
de valorització energètica de Son Reus. Aquesta idea es justifica per part dels representants polítics del 
CIM, amb que, aquesta és una alternativa “creativa i d’enginy del Partit Popular” per tal d’evitar un 
augment de la taxa d’incineració d'aproximadament un 40 %. 
Aquesta idea genèrica que surt als mitjans de comunicació, ha estat confirmada per part de la mateixa 
Consellera de Medi Ambient del CIM, la Sra. Catalina Soler, durant la reunió celebrada a la seu de la 
FELIB del passat 5 de setembre davant els batles i regidors dels ajuntaments de Mallorca. 
Per altra banda, a instàncies del Consell de Mallorca s’ha presentat al Parlament de les Illes Balears una 
esmena al Projecte de llei de mesures urgents per a l’activació econòmica en matèria d’indústria i energia, 
per tal de possibilitar el “tràfic” de fems prèviament tractat provinent de fora de les Illes Balears i dins 
l’àmbit de la Unió Europea.  
Estant clara quina és la intenció del CIM en aquest sentit, aquest projecte suposarà l’arribada de fems de 
diferents ciutats italianes, angleses i irlandeses, convertint l’illa de Mallorca en un potent receptor de 
fems d’arreu d’Europa. Això perjudicarà, encara més, la imatge turística de Mallorca, així com el cost 
ecològic i ambiental que haurà d’assumir el nostre territori. 
En aquest sentit consideram també, que el fet de que estigui prevista l’arribada d’aquests fems al port 
d’Alcúdia suposarà un impacte visual molt dolent per la Badia d’Alcúdia (inclòs el nostre municipi). 
Posteriorment, tots els aspectes negatius que suposarà el transport terrestre dels fems des del port 
d’Alcúdia fins a la planta de Son Reus, travessant tota l’illa amb camions carregats de fems. 
El Consell de Mallorca està intentant, amb aquest projecte, aconseguir més ingressos per una empresa 
privada com és TIRME, amb l’amenaça que si no es desenvolupa aquesta idea, es veuran obligats a pujar 
la taxa d’incineració als ciutadans de manera severa. Aquesta filosofia sorprèn, més en un moment de greu 
crisi econòmica com l’actual, enlloc d’aprofitar aquesta situació per revisar les clàusules contractuals que 
lliguen el CIM amb TIRME directament, i  amb els ciutadans indirectament. 
Arribats en aquesta situació actual, es evident que aquest sistema respon a una lògica perversa que 
anteposa els interessos de les empreses que conformen TIRME, per damunt als de tots els 
ciutadans. Això ho demostren les següents evidències: 

1 Els forns de Son Reus tenen una capacitat per incinerar 700.000 tones de fems i, a dia d’avui, no 
arriben a les 400.00 tones. Producte d’una previsió totalment sobredimensionada o tal volta d'un 
planejament econòmic perfectament calculat. 

2 El CIM només planteja dues alternatives; importar fems d’arreu d’Europa o pujar la taxa 
d’incineració un 40 % als ciutadans, quan la revisió del contracte també és una opció. 

3 A Mallorca, els ciutadans han de pagar més de taxa d’incineració per generar menys fems 
(rebuig). El fet que es produeixi menys fems de fracció rebuig ha de ser sempre una bona notícia i 
no s’ha de castigar als ciutadans a pagar més o fer-los xantatge per a que acceptin l’augment de la 
contaminació important fems d’altres països. 

4 Varis estudis realitzats per professionals sanitaris demostren que els furans i dioxines que emet 
Son Reus tenen potencial per a ser un greu problema de salut. 

5 La ineficiència d’aquest sistema impedeix que les iniciatives de gestió de residus vertaderament 
ecològiques es puguin consolidar com la pràctica habitual, cosa que també posa en perill el 
benestar i la salut de les futures generacions. 



6 Les cendres obtingudes en el procés de contaminació, s’emmagatzemen encimentades en un 
depòsit de seguretat però això suposa utilització de territori a una illa limitada com Mallorca i 
deixa les portes obertes a possible contaminació al llarg dels anys. De fet, cal recordar que a un 
moment determinat Santa Margalida va ser candidata per la ubicació de depòsits de cendres. 

Tots aquests punts fan evident que als polítics que governen a les Illes no els interessa invertir en 
Reducció, Reutilització i Reciclatge. I no només això, sinó que decideixen castigar als municipis que 
seleccionen la matèria orgànica impulsant un nou impost a la seva gestió, fins ara gratuïta, i ignorant els 
esforços de certs municipis de Mallorca en la separació dels residus. 
Finalment, no podem deixar de fer referència al paper que hi juga la Unió Europea dins d’un projecte de 
“tràfic” de residus entre països europeus. No podem oblidar que el principi bàsic de tota gestió de residus 
que promou la normativa europea, descriu que l’ordre a seguir en una correcta gestió de residus, és el 
següent: REUTILITZACIÓ, RECICLATGE i, finalment, la VALORITZACIÓ ENERGÈTICA dels 
residus. Com veiem, a Mallorca no serà així. 
En quant al triple objectiu de la Unió Europea de cara a l’any 2020, redactats en la Directiva “20/20/20” 
(reducció emissions de CO2, augment eficiència energètica i energies renovables), pensam que en aquest 
camí en el qual ens encaminen, serà impossible arribar-hi; 
Davant aquesta situació, ens sorgeixen moltes qüestions, però una de bàsica: el Partit Popular està disposat 
a exercir la seva majoria absoluta a diverses institucions per modificar la política urbanística a cops de 
decret-llei i mesures d'urgència, tirar enterra una llei estatal de residus just aprovada després de dos anys 
de negociacions, però no a modificar i revisar les clàsules d'un contracte que sacrifica 20 anys de 
polítiques i iniciatives ciutadanes i municipals a favor de la reducció i el reciclatge. 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Santa Margalida adopta els següents acords: 

1. L'Ajuntament de Santa Margalida es manifesta en contra de la decisió del Consell Insular de 
Mallorca d’impulsar el projecte d’importació de fems d’altres països d’Europa per incinerar a Son 
Reus, com també de que s’incrementi la taxa d’incineració. 

2. L'Ajuntament de Santa Margalida insta al Consell de Mallorca a revisar les clàusules del 
contracte amb TIRME per tal d’evitar la pujada de la taxa i la importació dels residus. 

3. L'Ajuntament de Santa Margalida rebutja que es puguin ubicar depòsits de centres dins el terme 
municipal de Santa Margalida. 

4. L'Ajuntament de Santa Margalida sol·licita a la Comissió Europea que es manifesti sobre si 
aquesta iniciativa compleix amb les actuals Directives de residus i si posa en risc els objectius per 
al 2020 uns objectius de reutilització i reciclatge del 50 % dels residus urbans. 

5. L'Ajuntament de Santa Margalida s’unirà a totes les accions reivindicatives que es duguin a terme 
amb l’objectiu d’aturar l’evolució d’aquest projecte d’importació de fems.” 

 
 
INTERVENCIONS: 
 
En primer lloc, pren la paraula el portaveu Antoni Reus (SPC) fent referència a la intenció del 
Consell de Mallorca d’importar fems per incinerar. L’equip de govern considera que existeixen 
diferents motius per oposar-s’hi, i el mes important, és la mala imatge pel turisme. També comenta 
que el fet que la capacitat de la incineradora sigui molt superior a la producció actual de fems, és 
conseqüència d’una previsió equivocada. Si bé el Consell sols contempla la opció d’importar fems o 
augmentar la taxa d’incineració, s’hauria de contempla també l’opció de revisar el contracte. Segons 
diferents estudis, les dioxines que emet Son Reus poden ser un potencial problema per la salut. També 
s’impedeix que les practiques ecològiques de gestió de residus esdevenguin una practica habitual. A 
més, les cendres resultants s’han d’emmagatzemar en dipòsits, el que suposa un consum de territori. 
Per acabar, dona lectura als cinc punts de la proposta. 
 



Seguidament el Batle considera que les repercussions de la importació de fems poden ser greus. 
Suposa emissions a l’atmosfera i cal un lloc per emmagatzemar les cendres. També recorda que en el 
municipi de Santa Margalida hi ha hagut el cas de Corral Serra, i demana als ciutadans del municipi 
que es posicionin clarament en contra. Des del seu punt de vista, en el fons és el negoci privat d’una 
empresa. Recorda que Mallorca és un destí eminentment turístic. 
 
VOTACIÓ: 
 
Seguidament els reunits, vist el dictamen de la Comissió Informativa, per majoria (9 vots a favor (6 SpC 
+ 3 CxI), 5 vots en contra (5 PP) i 3 abstencions (3 CPU)), acorden aprovar la moció presentada pel 
Grup Municipal SpC, abans descrita, amb els acords que hi són proposats. 
 
Novament intervé el Batle, dient que des del seu punt de vista, el grup PP ven el poble, en lloc de 
posicionar-se en contra. 
 
 
4.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL 
CONVERGÈNCIA PER LES ILLES SOBRE LA MODIFICACIÓ DE LA LLEI 1/1992 DE 8 
D’ABRIL DE PROTECCIÓ D’ANIMALS QUE VIUEN A L’ENTORN HUMÀ. 
 
El Sr. Monjo manifesta que ara és el moment de reiterar, novament, la proposta de modificació de la 
Llei 1/1992 de 8 d’abril de protecció d’animals que viuen a l’entorn humà, la qual ja va ser sotmesa a 
consideració del Ple de dia 25 de juliol de 2011, antecedents de la qual es relacionen a continuació: 
 
“TÍTOL: MODIFICACIÓ DE LA LLEI 1/1992 DE 8 D’ABRIL de PROTECCIÓ D’ANIMALS 
QUE VIUEN A L’ENTORN HUMÀ 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
 
 Donada la importància de la tradicional festa de l’amollada d’ànneres de Can Picafort i de la 
necessitat de que una festa tan arrelada a les costums del nostre poble pugui esser gaudida pels nostres 
ciutadans dins la legalitat i respectant les tradicions populars. 
 Atès que durant la passada legislatura, -el passat 13 d’octubre de 2010-, va tenir entrada al 
Parlament de les Illes Balears la Proposició de Llei 4950/2010 de Modificació de la Llei 1/1992, de 8 
d’abril, de Protecció d’animals que viuen a l’entorn humà, l’aprovació de la qual possibilitava la 
celebració dins del marc legal de l’amollada d’ànneres de Can Picafort. 
 Atès que la proposició de Llei esmentada va quedar pendent de tramitació per la Mesa del 
Parlament i ja que l’article 190 del nou Reglament del Parlament de les Illes Balears recull que 
“...expirat el mandat parlamentari o dissolt el Parlament, quedaran caducats tots els assumptes 

pendents d’examen i de resolució per par de la cambra...” 

 
 El Grup Municipal de Convergència per les Illes, presenta i eleva a la consideració del Ple de 
l’Ajuntament de Santa Margalida la següent proposta: 
 
ACORD. 
 
 L’Ajuntament de Santa Margalida reitera la proposta anterior i insta al Govern de les Illes 
Balears a promoure la iniciativa legislativa per tal de recuperar i tramitar amb urgència la modificació 
de la Llei 1/1992 en els temes que recull la Proposició de Llei 4950/2010 per tal de permetre la 
tradicional  amollada d’ànneres a Can Picafort. 



 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula el portaveu Joan Monjo (CXI) dient que si bé ja varen dur aquest punt al ple amb 
anterioritat, considera que ara és el moment de plantejar-se modificar la Llei 1/1992. Des del seu punt 
de vista, el que fa aquesta llei és riure-se’n de la gent. L’article 3 de la mateixa, prohibeix torturar o 
maltractar els animals, i l’article 4 fa referència a la utilització d’animals en festes i espectacles. No 
obstant, a continuació, exclou de la prohibició les festes de toros. A un altre apartat, permet les festes 
sempre que s’hagin celebrat ininterrompudament durant més de cent anys. En resum, es prohibeix les 
festa dels “patos” de Can Picafort i es permeten les festes de toros. La intenció és poder continuar 
celebrant la festa dels “patos” de Can Picafort, sense maltractar-los ni matar-los. Per això, es proposa 
modificar la referida Llei, de tal manera que per poder celebrar la festa, sigui suficient la celebració de 
la mateixa abans de 1950. 
 
VOTACIÓ: 
 
Seguidament els reunits, vist el dictamen de la Comissió Informativa, prèvia deliberació per unanimitat 
acorden aprovar íntegrament la moció del Grup Municipal Convergència per les Illes (CxI) abans 
descrita i els acords que hi són proposats. 
 
 
5.- PRÈVIA RATIFICACIÓ DE LA INCLUSIÓ DEL PRESENT PUNT A L’ORDRE DEL 
DIA, EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA DE BATLIA SOBRE ELECCIÓ DE LES 
FESTES LOCALS PER A L’EXERCICI 2013. 
 
Prèvia ratificació de la inclusió del present assumpte a l’ordre del dia aprovada per majoria (12 vots a 
favor (6 SpC + 3 CxI + 3 CPU) i 5 abstencions (5 PP)), es passa a debatre el punt. 
 
Es presenta la proposta de Batlia de dia 19 de setembre de 2012, la qual diu: 
 
“A efectes de comunicar a la Conselleria de Treball i Formació les festes locals per al proper exercici i 
una vegada analitzades les dates que poden resultar més significatives i adients, propòs al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció de l’acord següent: 
 
1r.- Establir com a festes locals per a l’any 2013 en aquest municipi les que tot seguit es relacionen: 
 

- Santa Margalida, Can Picafort i Son Serra: dia 17 de gener (Sant Antoni) i dia 2 de 
setembre (dilluns de la Beata).” 

 
INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula el Batle dient que la proposta consisteix en proposar com festes locals pel 2013 el dia 
17 de gener (Sant Antoni) i el 2 de setembre (dilluns de la Beata), atès que el dia de Santa Margalida 
serà dissabte i que el Govern Balear ha proposat com a festius el dilluns de Pasqua i la segona festa de 
Nadal. 
 
VOTACIÓ: 
 



Seguidament els reunits, prèvia deliberació per unanimitat acorden aprovar íntegrament la proposta 
d’acord de la Batlia abans descrita i els acords que hi són proposats. 
 
 
6.- PRÈVIA RATIFICACIÓ DE LA INCLUSIÓ DEL PRESENT PUNT A L’ORDRE DEL 
DIA, EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA DE BATLIA SOBRE APROVACIÓ DE 
DECLARACIÓ DE NO DISPONIBILITAT DELS CRÈDITS PRESSUPOSTARIS DE LES 
LIQUIDACIONS DETALLADES PER UN IMPORT TOTAL DE 170.203,91 €. 
 
Prèvia ratificació de la inclusió del present assumpte a l’ordre del dia, aprovada per majoria (9 vots a 
favor (6 SpC + 3 CxI) i 8 abstencions (5 PP + 3 CPU)), es passa a debatre el punt. 
 
 “Atesa la Providència de Batlia de dia 17 de setembre de 2012, vist l’informe de Secretaria de 
data 18 de setembre de 2012 en relació amb el procediment i la legislació aplicable i l’Informe de 
Intervenció de data 18 de setmbre sobre la viabilitat de realitzar la declaració com a no disponible del 
crèdit por import de 170.203’91 euros de les aplicacions del pressupost municipal vigent de capítol 1 
corresponents a les pagues extraordinàries de desembre del personal d’aquesta Corporació, tan 
funcionari com laboral, per un import de 170.203’91 euros ja que es necessari immobilitzar aquesta 
part del crèdits consignats en les corresponents aplicacions pressupostàries per  complir amb les 
previsions dels articles 2 del Reial Decret 20/2012, de Mesures per a garantir l’Estabilitat 
Pressupostària i de Foment de la Competitivitat, i 22 de la Llei 2/2012, de Pressupostos Generals de 
l’Estat per a l’exercici 2012, d’acord amb el següent detall: 

 

APL PRESS DENOMINACIÓ C. NO DISPONIBLE 

920  12007  Retr. Bàsiques Admon. Gral. 26.116,41   

132  12007  Retr. Bàsiques Polic. Local 57.015,85   

150  12007  Retr. Bàsiques Serv. Tècnic 4.451,25   

160  12007  Retr. Bas. Peons Obr. i Se. Loc. 4.134,48   

920  13000  Retr. Personal Laboral Admció.. Gral. 15.475,95   

330  13000  Retri. Pers. Laboral. Cultura 2.457,35   

150  13000  Retr. Pers. Labo. Fixa Celador obres. 1.656,79   

160  13000  Retr. Pers. Laboral Serv. Locals 33.481,17   

231  13000  Personal Laboral Serv. Socials 19.780,74   

312  13000  Personal  Laboral. C. Sanitari 1.066,99   

323  13000  Retr.Pers. Labo.Fixa Escola de Música. 1.859,30   

332  13000  Retr. Pers. Labo.Fixa Biblioteques Mpals. 2.707,63   

    TOTAL CRÉDITS 170.203,91   
 
 
Segons l’apartat 4 de l’article 2 de RD-Llei 20/2012, “les quantitats derivades de la supressió de la 

paga extraordinària i de les pagues addicionals de complement específic o pagues addicionals 

equivalents d’acord amb lo disposat en aquest article es destinaran en exercicis futurs a realitzar 

aportacions a plans de pensions o contractes d’assegurança col·lectiva que incloguin la cobertura de 

la contingència de jubilació, amb subjecció a lo establert en la Llei Orgànica 2/2012, de Estabilitat 

Pressupostària i Sostenibilitat Financera i en els termes i amb l’abast que se determina en les 

corresponents lleis de pressupostos”.  



Aquest apartat estableix l’obligació de: 
1) Immobilitzar, en el present exercici, els crèdits previstos per a l’abonament de les citades 

pagues. 
2) Afectar aquests crèdits a la finalitat que en el propi article es cita (aportacions a plans de 

Pensions o similars), sense que es puguin destinar a cap altre objecte, ni en el present exercici, 
ni en exercicis futurs. 
A fi de declarar com a no disponibles aquests crèdits, on la seva immobilització i destí ha 

establert la Llei, les Entitats Locals haurien de dictar, per l’import corresponent, Acord de no 
disponibilitat, de conformitat amb l’article 33 de Real Decret 500/1990, de 20 d’abril, segons el qual: 

“1. La no disponibilitat de crèdit es deriva de l’acte mitjançant el qual s’immobilitza la totalitat 
o part del saldo de crèdit d’una partida pressupostària, declarant-lo com a no susceptible d’utilització. 

2. La declaració de no disponibilitat no suposarà l’anul·lació del crèdit, però amb càrrec al 
saldo declarat no disponible no es podran acordar autoritzacions de despeses ni transferències i el seu 
import no podrà ser incorporat al pressupost de l’exercici següent. 

3. Correspondrà la declaració de no disponibilitat de crèdits, així com la seva reposició a 
disponible, al ple de l’entitat.” 

Per tot l’anterior, es proposa al Ple l’adopció del següent ACORD: 
 

 PRIMER. Aprovar la declaració de no disponibilitat dels crèdits pressupostaris de les 
aplicacions detallades per un import total de 170.203’91 euros. Quedant pendent afectar aquests 
crèdits al fi que l’article 2 del Reial Decret Llei 20/2012 indica (aportacions a plans de pensions o 
similars), sense que es puguin destinar a cap altre objecte, ni en el present exercici, ni en exercicis 
futurs. 
 
 SEGON. Donar compta del present acord a Intervenció per que procedeixi a dur a terme les 
anotacions comptables i pressupostàries corresponents.” 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula el Batle comentant que la proposta consisteix en declarar la no disponibilitat d’una 
partida de 170.000 euros aproximadament. 
 
Seguidament, el portaveu Antoni Reus (SPC) comenta que la proposta deriva del RDL 20/2012, 
segons el que s’ha de retenir i immobilitzar l’import de la paga extraordinària de Nadal del personal. 
El referit import quedarà afectat per a aportacions a plans de pensions o similars en propers exercicis. 
El Ministeri va remetre una nota informativa indicant el procediment a seguir. 
 
VOTACIÓ: 
 
Seguidament els reunits, prèvia deliberació per unanimitat acorden aprovar íntegrament la proposta 
d’acord de la Batlia abans descrita i els acords que hi són proposats. 
 
 
7.- PRÈVIA RATIFICACIÓ DE LA INCLUSIÓ DEL PRESENT PUNT A L’ORDRE DEL 
DIA, EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA DE BATLIA SOBRE APROVACIÓ INICIAL DE 
LA MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 13/2012 DE CONCESSIÓ DE CRÈDIT EXTRAORDINARI 
I SUPLEMENT DE CRÈDIT FINANÇAT AMB BAIXES PER ANUL·LACIÓ. 
 
Prèvia ratificació de la inclusió del present assumpte a l’ordre del dia, per majoria (9 vots a favor (6 
SpC + 3 CxI) i 8 abstencions (5 PP + 3 CPU)), es passa a debatre el punt. 



 
“Vist l’expedient de modificació de crèdit per la concessió de crèdit extraordinari i suplement de crèdit 
finançat amb baixes per anul·lació d’altres aplicacions pressupostàries (providència de Batlia de data 
18/09/2012), més concretament 459 60000 Mur Institut (finançada amb l’operació de crèdit 2010 i 
2011) i 150 62700 Redacció Projectes Complexes ( finançat amb Recursos Ordinaris). Cal esmentar 
que aquestes aplicacions presupostaries fan referència a inversions que tenen un excedent. Pel que 
s’haurien d’emprar per realitzar una nova inversió o s’haurien d’amortitzar. 
Vist l’informe d’intervenció de 18 de setembre de 2012.  
 
Per tot això aquesta Batlia proposa al Ple, l’adopció del següent acord: 
 
1). Aprovar inicialment la modificació de crèdit 13/2012 de concessió de crèdit extraordinari i 
suplement de crèdit finançat amb baixes per anul·lació, per un import de  282.078’31 €. Autoritzant el 
canvi de destí dels ingressos afectats per finançar les inversions inicials conforme al següent detall: 
 
Finançament que es proposa:  
1)- Anul·lacions o baixes dels crèdits de partides de despeses:  
 
APL PRESS DONOMINACIÓ C.INICIAL DISMINUCIÓ C.DEFINITIU 
459 60000 MUR INSTITUT 525.000,00   271.365,35   253.634,65   

150 62700 
REDACCIÓ PROJECTES 
COMPLEXES 44.323,19   10.712,96   33.610,23   

  TOTAL 569.323,19   282.078,31   287.244,88   
 
1). Suplement de crèdit: 
 
APLI. 
PRESS DENOMINACIÓ C.INICIAL INCREMENT C.DEFINITIU 
322 60000 COMPRA TERRENYS DOCENTS S.M 85.000,00   54.635,00   139.635,00   
342 62204 POLIESPORTIU CAN PICAFORT 146.000,00   31.100,00   177.100,00   
432 62300 DUTXES PLATJA 4.000,00   3.000,00   7.000,00   

342 63500 
MOBILIARI INSTAL·LACIONS 
ESPORTIVES 5.611,46   3.712,96   9.324,42   

459 60001 TANCAMENT DE SOLAR 2.000,00   1.040,00   3.040,00   
454 61001 ASFALTAT DE CAMINS 20.436,09   4.000,00   24.436,09   
  TOTAL 263.047,55   97.487,96   360.535,51   

 
 
2).Crèdit Extraordinari: 
 
APLI. 
PRESS DENOMINACIÓ C.INICIAL INCREMENT C.DEFINITIU 
151 60000 COMPRA TERRENYS 0,00   170.000,00   170.000,00   
340 60000 COMPRA TERRENYS ESPORTIUS 0,00   12.000,00   12.000,00   
342 63300 BOMBA DUTXES INST ESPORT C.P 0,00   1.080,00   1.080,00   
452 61900 TAPES CLAVEGUERAM  0,00   1.510,35   1.510,35   
  TOTAL  0,00   184.590,35   184.590,35   

 



2). Autoritzar el canvi de destí del préstec, per un import total de 271.365’35 €, de l’aplicació 
pressupostaria 459.600.00 Mur Institut, a les següents aplicacions: 
APLI. 
PRESS DENOMINACIÓ INCREMENT 
151 60000 COMPRA TERRENYS 170.000,00   
340 60000 COMPRA TERRENYS ESPORTIUS 12.000,00   
342 63300 BOMBA DUTXES INST ESPORT C.P 1.080,00   
452 61900 TAPES CLAVEGUERAM  1.510,35   

322 60000 
COMPRA TERRENYS DOCENTS 
S.M 54.635,00   

342 62204 POLIESPORTIU CAN PICAFORT 31.100,00   
459 60001 TANCAMENT DE SOLAR 1.040,00   
  TOTAL 271.365,35   

 
3). Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze dies hàbils, mitjançant 
edicte en el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. En cas que no es presentin 
reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes, comptat des de 
la finalització del període d’exposició pública, per resoldre-les.   
L’expedient de modificació definitivament aprovat, amb o sense modificacions, serà insertat en el 
B.O.I.B. i entrarà en vigor una vegada s’hagi publicat. 
 No Obstant, el Ple acordarà.” 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
En primer lloc, el portaveu Antoni Reus (SPC) comenta que bàsicament consisteix en la disminució 
de dues partides del pressupost municipal del 2012: préstecs del mur de l’Institut i redacció de 
projectes complexos, que no seran utilitzades en la seva totalitat. El crèdit serà destinat a la compra de 
terrenys docents a Santa Margalida, una actuació en el Poliesportiu de Can Picafort, i altres temes 
menors, com les dutxes de les platges o l’asfaltat de camins. 
 
Seguidament, el portaveu Jaume Malberti (CPU) demana ser informat de quan s’iniciaran les obres 
en el referit Poliesportiu. 
 
Respon el portaveu Joan Monjo (CXI) dient que pensa que el mes vinent es disposarà de 
l’avantprojecte i després es durà a terme una subhasta. 
 
A continuació, el portaveu Martí Torres (PP) comenta que en el ple d’avui s’ha hagut de ratificar la 
inclusió a l’ordre del dia de tres punts. En aquest sentit, considera que són poques les modificacions 
pressupostaries, que passen per la comissió informativa, i sol·licita si es podria canviar aquesta manera 
de procedir. Pel que fa al mur, recorda que l’equip de govern de la passada legislatura s’havia plantejat 
un projecte diferent de l’actual, més costos, però que solucionava el problema del mur definitivament. 
En tot cas, comenta que el PP està a favor de la compra dels terrenys, però sense vinculació aquest 
suport amb el tema del mur. Per altra part, presenta una esmena consistent en destinar el romanent de 
la partida (253.000 euros aproximadament) es destini a l’ampliació de l’Escoleta de 0 a 3 anys de 
Santa Margalida. 
 
Des del punt de vista del Sr. Monjo, el que tenia previst fer l’anterior equip de govern en relació al 
mur, era tudar doblers. A més, pensa que el projecte de mur del PP no era per garantir la seguretat a 
l’Institut, sinó per garantir la seguretat a la urbanització de damunt. Per la seva part, l’actual equip de 



govern ha resolt el problema del mur amb 30.000 euros, i per aquest motiu, hi ha un sobrant de doblers 
a la partida. 
 
El portaveu Jaume Malberti (CPU) demana ser informat de si amb les actuacions realitzades en el 
mur de l’Institut, el problema ha quedat totalment resolt. 
 
Respon el Sr. Monjo afirmativament, es a dir, no calen noves actuacions. Recalca que la Conselleria i 
els seus tècnics han col·laborat amb l’Ajuntament. A més puntualitza que amb els terrenys que 
s’adquiriran es compensen els metres de superfície que l’Institut ha perdut amb les actuacions. 
 
Seguidament la regidora Beatriz Gamundi (SPC) comenta que des de que el PP governa a les 
diferents institucions, no s’ha dotat el terme el Pla Educa 3 ni el sosteniment de centres. Pel que fa a 
l’esmena del PP referent a destinar fons a l’Escoleta de 0 a 3 anys, considera que caldria fer efectiva 
l’aportació del Govern Balear. També recorda que l’actual govern ha augmentat les ràtios d’alumnes 
per aula. En resum, l’equip de govern donarà suport a l’esmena presentada pel Sr. Torres si els 
diferents governs s’impliquen en el Pla Educa 3 i en el Pla d’obres i serveis. 
 
El Sr. Torres reitera que el seu projecte hauria resolt el problema del mur de manera definitiva. 
L’actual equip de govern ha optat per comprar uns terrenys que, des del seu punt de vista, cal vincular 
a la reparació del  mur. Demana que consti en acta que “vull deixar constància del projecte que s’havia 
de fer a l’any 1995 i a l’any 1997”. Presenta copia de la documentació dels mateixos. Considera que el 
problema actual, tal vegada prové per no haver fet les actuacions tal com s’havien de fer. 
 
El Batle, una vegada examinada la copia de la documentació presentada pel Sr. Torres, demana que 
consti que no du segell de cap organisme oficial. 
 
El Sr. Torres demana que consti en acta “que el Secretari agafi tota la documentació oficial que hi ha”. 
Pel que fa a l’exposat per la Sra. Gamundi, el Sr. Torres reitera la seva esmena de destinar el fons a 
l’ampliació de l’Escoleta. Pel  que fa a les altres institucions, suposa que si poden, ajudaran. 
 
El Sr. Reus recorda que cal tenir present el cost del manteniment dels edificis i no sols la construcció. 
També comenta que si el Govern Balear i el  Consell fan efectiva la seva aportació, l’Ajuntament es 
compromet a destinar els referits fons a l’Escoleta. 
 
Acte seguit, el Sr. Monjo recorda que el cost del projecte del PP per reparar el talús és mes elevat que 
el de les obres realitzades per l’actual equip de govern per reparar el mateix. També fa referència a la 
piscina del pare del Sr. Torres, que des del seu punt de vista, és una obra il·legal, que ha causat els 
problemes del talús. 
 
Per la seva part, el Batle recorda que el Sr. Torres no va deixar diners sinó un préstec. L’import estava 
ingressat en un compte i no devengava cap interès per l’Ajuntament. Quan va entrar l’actual equip de 
govern, va sol·licitar el cobrament d’interessos. L’actual equip de govern va decidir augmentar la 
superfície a la zona de baix de l’Institut, on hi ha lloc per patis i aparcaments. Reitera que la màxima 
preocupació de l’equip de govern és garantir la seguretat de l’Institut. Pel que fa a l’esmena del PP 
sobre destinar els fons a l’ampliació de l’Escoleta, considera que en primer lloc, cal analitzar la 
necessitat actual de places, i tenir present que actualment hi ha un sobrant de places, pel que no 
considera seriós destinar-hi mes recursos. A més, recorda que el govern del PP ha incrementat els 
ràtios d’alumnes per aula. Comenta que el mur ha estat un tema molt polèmic, en el que l’actual equip 
de govern ha gastat 21.000 euros, mentre que l’anterior equip de govern, en va gastar 40.000 sols en 
projectes. També comenta que durant l’anterior legislatura, es va crear la Comissió Especial 



d’Educació, que el Batle no va reunir en cap moment, tenint present l’existència de temes importants 
com el mur o el Col·legi de Can Picafort. 
 
Contestant al Sr. Marberti, el Sr. Monjo puntualitza que queda una actuació pendent que és la 
canalització de les aigües, si bé és una obra de poca entitat. 
 
Seguidament, el Sr. Torres concreta la seva esmena, que consisteix en que el crèdit de 230.000 euros 
de la partida del mur, es destini, una vegada realitzats els estudis necessaris, a l’ampliació de 
l’Escoleta. 
 
El Sr. Reus proposa consensuar una moció d’urgència, consistent en destinar la referida partida, tal 
com proposa el Sr. Torres, sempre i quan les altres administracions recolzin la mateixa linia. 
 
El Sr. Torres es reafirma en la presentació de esmena proposada. 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA: 
 
La votació de l’esmena presentada pel Partit Popular és rebutjada amb el següent resultat (8 vots a 
favor (5 PP + 3 CPU)  i nou vots en contra (6 SpC + 3 CxI)). 
 
VOTACIÓ FONS PUNT: 
 
Seguidament els reunits, per majoria (9 vots a favor (6 SpC + 3 CxI) i 8 abstencions (5 PP + 3 CPU)), 
acorden aprovar la proposta de Batlia abans esmentada, amb els acords que hi són proposats. 
 
 
8.- DONAR COMPTE DEL DECRET DE BATLIA SOBRE DESTITUCIÓ DEL REGIDOR 
SR. GUILLEM PERELLÓ GIL COM A MEMBRE DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL I 
DESIGNAR AL REGIDOR SR. MARTÍ JOAN FORNÉS CERDÓ COM A MEMBRE DE LA 
MATEIXA. 
 
Es dona compte del Decret de la Batlia de dia 28 de juny de 2012, el qual diu: 
 
“Ateses les funcions de l’àrea d’Esports d’aquest Ajuntament, delegades al regidor Sr. Guillem Perelló 
Gil, per decret de batlia de 20 de juny de 2011, del que es va donar compte al ple en la sessió de 4 de 
juliol de 2011. 
 
Ateses les funcions de les àrees de Participació Ciutadana i Medi Ambient d’aquest Ajuntament, 
delegades al Sr. Martí J. Fornés Cerdó, per decrets de batlia de 31 de gener de 2012, dels que es va 
donar compte al ple en la sessió de 23 de febrer de 2012. 
 
A efectes de reestructurar l’equip de govern d’aquest Ajuntament, aquesta Batlia, de conformitat amb 
el que disposen les disposicions legals vigents, 
 
RESOL:  
1r. Destituir al Sr. Guillem Perelló Gil del càrrec de quart tinent de batle i membre de la junta de 
govern local d’aquest Ajuntament. 
2n. Designar al Sr. Martí J. Fornés Cerdó, quart tinent de batle i membre de la junta de govern local 
d’aquest Ajuntament. 
3r. Establir que aquesta resolució tendrà efectes a partir del dia 1 de juliol de 2012. 



4t. Donar compte d’aquesta resolució al ple en la propera sessió que es celebri. 
5e. Publicar íntegrament aquesta resolució en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el tauler 
municipal d’anuncis, per a general coneixement.  
6e. Notificar aquesta resolució als interessats i als departaments de Tresoreria i Intervenció municipals 
als efectes oportuns.” 
 
Els reunits, per unanimitat, se’n donen per assabentats. 
 
 
9.- MOCIONS / PROPOSTES D’URGÈNCIA. 
 
9.1.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA D’ACORD DEL REGIDOR DELEGAT DE CAN 
PICAFORT SOBRE SOLVENTAR ELS PROBLEMES DE SEGURETAT I MANTENIMENT 
DE LA PASSAREL·LA DE FUSTA DEL PASSEIG MARÍTIM DE CAN PICAFORT. 
 
Es sotmet a votació la declaració d’urgència per a tractar el fons de l’assumpte, la qual és aprovada 
amb el vot favorable de la majoria absoluta legal (12 vots a favor (6 SpC + 3 CxI + 3 CPU) i 5 
abstencions (5 PP)).  
 
Seguidament es presenta la proposta d’acord del regidor delegat de Can Picafort, la qual diu: 
 

“Hi ha una part del Passeig Marítim de Can Picafort que, enlloc d’estar empedrada, està 
coberta per una tarima de fusta. 

 
Aquesta passarel·la ocasiona als vianants i usuaris nombrosos problemes relacionats amb la 

seguretat, els quals deriven amb les conseqüents queixes i reclamacions front aquest Ajuntament.  
 
Tanmateix, el cost derivat del seu manteniment és molt elevat, tota vegada que constantment 

s’ha de reparar perquè estigui en condicions aptes i, a més, la duració de les reparacions que es fan és 
molt efímera.  

 
Es intenció acabar o minvar, no només els problemes que ocasiona l’esmentada tarima, sinó 

també la despesa que un correcte manteniment implica.  
 
Per tot l’anterior, en ús de les facultats legalment conferides, PROPÒS a l’Ajuntament Ple, 

l’adopció dels següents  
 
ACORDS 
 
PRIMER.- Iniciar un expedient administratiu de concurs d’idees per tal que, qualsevol 

persona, pugui proposar o presentar, amb un pressupost d’inversió adient, una o diverses alternatives a 
la situació actual que, a la vegada, solucionin els problemes de seguretat i elevat cost de manteniment 
que planteja l’esmentada passarel·la de fusta del Passeig Marítim de Can Picafort 

 
No obstant, el Ple, amb el seu superior criteri, acordarà.” 
 

INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula el portaveu Joan Monjo (CXI) comentant que la moció consisteix en iniciar un 
expedient administratiu de concurs d’idees, per tal que qualsevol persona pugui presentar alternatives 



per solucionar els problemes de seguretat de les fustes del Passeig Marítim de Can Picafort, i reduir el 
cost de manteniment de les mateixes. Ho presenta com a moció d’urgència, perquè el concurs s’hauria 
de dur a terme els mesos d’octubre i novembre i poder realitzar les obres durant l’hivern. 
 
El Batle afegeix que convocarà una junta de portaveus sobre el referit concurs. 
 
El portaveu Jaume Malberti (CPU) demana ser informat del que es vota. 
 
Respon el Batle dient que s’aprova l’inici de l’expedient. Comenta que és un tema complex, polèmic i 
d’un cost elevat. La intenció de l’equip de govern es dur-ho a terme entre tots. 
 
VOTACIÓ: 
 
Seguidament els reunits, per majoria (12 vots a favor (6 SpC + 3 CxI + 3 CPU) i 5 abstencions (5 PP)), 
acorden aprovar la proposta  abans esmentada, amb els acords que hi són proposats. 
 
A proposta del Batle, els reunits acorden convocar la junta de portaveus el dijous de la setmana vinent 
a les 12.00 hores. 
 
 
9.2.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL SUMA PEL 
CANVI (SpC) SOBRE AMPLIACIÓ ESCOLETA INFANTIL I PLA EDUCA3. 
 
Es sotmet a votació la declaració d’urgència per a tractar el fons de l’assumpte, la qual es aprovada 
amb el vot favorable de la majoria absoluta legal (9 vots a favor (6 SpC + 3 CxI) i 8 abstencions (5 PP 
+ 3 CPU)). 
 
Seguidament es presenta la moció del Grup Municipal Suma pel Canvi, la qual diu: 
 
“L’any 2008, el Ministeri d’educació i les Comunitats Autònomes varen engegar el Pla Educa 3 per al 
foment de la creació i manteniment de places d’educació infantil. 
Aquest pla va permetre, entre moltes d’altres, la creació de 37 places a Santa Margalida amb  l'Escoleta 0-
3, que es va construir amb el següent finançament: 

• 222.mil € del Govern Balear i el Ministeri amb el Pla Educa 3 (6.000 € per plaça). 
• 383 mil € del Consell Mallorca amb el Pla d’Obres i Serveis. 
• 349 mil € de l’ajuntament de Santa Margalida. 

Tot hi que al 2011, el Ministeri d’educació i el Govern  
de les Illes Balears acordaren la subscripció d'un conveni pel finançament de 159 noves places, entre les 
que hi hauria 30 noves places a Santa Margalida, aquest no s’ha fet efectiu i no s’han convocat les 
corresponents ajudes. 
D’altra banda, per tal de cobrir la demanda que es va produir, puntualment, al passat curs, l’ajuntament de 
Santa Margalida va estudiar la possibilitat de reorganitzar l'escoleta per tal d’aconseguir una nova aula, 
gestió que no va ser possible degut a la incompatibilitat amb el Decret 60/2008 de mínims. 
A més de la creació de places, el Govern de les Illes Balears, finançà els anys 2009 i 2010 el sosteniment 
dels centres a raó de 4.000 € per unitat. Finançament que va desaparèixer l'any 2011, i que ara sembla que 
es reprendrà, encara que amb quantitats significativament inferiors. 
Per aquest motiu, d’ençà de la posada en marxa, l’ajuntament de Santa Margalida ha assumit tot el cost 
del dèficit del servei de l'Escoleta 0-3 (75 mil €), sense ajuda de cap altre institució i congelant el preu 
públic fixat a l’obertura del servei, tot hi que cal dir també, que recentment des del Govern de l'Estat s’està 
qüestionant que les entitats locals mantinguin aquest tipus de serveis, fet que demostra la manca de 



compromís del Partit Popular pel que fa al dret a l’educació en general, abocant als serveis públics, o bé, a 
la privatització, o bé a la seva desaparició.  
Un altre mostra de la contribució del Partit Popular al deteriorament de la qualitat de l’ensenyament és el 
Reial Decret-Llei 14/2012, de 20 d’abril, de mesures urgents de racionalització de la despesa pública en 
l’àmbit educatiu, allà on s’incrementà les ràtios d’alumnes per aula, condemnant d’aquesta manera a que 
els Ajuntaments sol·licitin aquests increments per tal de garantir la no exclusió d’un servei públic i bàsic 
com és el de l’educació. 
Per tots aquests motius, el ple de l’ajuntament de Santa Margalida acorda: 

1 Instar al Ministeri d’Educació i al Govern de les Illes Balears, a fer efectiu el conveni de 
col·laboració per al finançament de places públiques de primer cicle d’educació Infantil en el 
marc del Pla Educa 3, per la creació de les 159 places ja aprovades al Consell de Govern de 9 de 
desembre de 2011 amb un finançament de 1.590.000 €. 

2 Instar al Govern de les Illes Balears a mantenir la quantia dels mòduls per al sosteniment de les 
escoles infantils públiques de primer cicle d’educació (4.000 € per unitat escolar) fixades per 
l'Ordre del Conseller d’Educació i Cultura de 8 d’octubre de 2010. 

3 Instar al Consell de Mallorca a convocar el pla d’obres i serveis per l’any 2013.  
4 L’Ajuntament de Santa Margalida es compromet finançar amb una aportació de fins al 40% de 

l’ampliació de dues unitats amb un total de 30 noves places de l'Escoleta 0-3 de Santa Margalida, 
sempre i quan la resta d’administracions compleixin els acords anteriors.” 

 
INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula la regidora Beatriz Gamundi (SPC) exposant la moció sobre l’ampliació de l’Escoleta 
infantil i el Pla educa 3. Comenta que gracies al Pla Educa 3, es varen poder crear 37 places de 
l’Escoleta de Santa Margalida, i detalla el finançament del referit pla. No obstant, no s’han convocat 
les ajudes. Per altra part, el Govern Balear durant els anys 2009 i 2010 va finançar el sosteniment dels 
centres, si bé durant el 2011 no es va dur a terme, i sembla que aquest any es farà novament efectiu, 
però es reduiran les aportacions. Per això, durant aquests anys, l’Ajuntament de Santa margalida ha 
assumit aquest dèficit. També recorda que el Govern ha augmentat els ràtios d’alumnes per aula, fet 
que demostra el poc compromís del PP amb l’educació. Per tot l’exposat, es proposa instar al Govern 
de l’Estat i al govern Balear a fer efectives les referides ajudes dins el marc del Pla educa 3. Instar al 
Govern Balear a mantenir els mòduls del sosteniment dels centres. Instar al Consell de Mallorca a 
convocar novament el Pla d’obres i serveis. Aquest Ajuntament es compromet a finançar fins al 40% 
del cost de dues noves aules. 
 
Acte seguit, pren la paraula el portaveu Jaume Malberti (CPU) dient que el seu grup s’abstendrà, 
perquè malgrat les explicacions de la Sra. Gamundi, no disposen d’informació suficient. 
 
Respon la Sra. Gamundi dient que considera que l’explicació donada és prou detallada.  
 
El portaveu Antoni Reus (SPC) comenta que la moció va en la línia de l’esmena presentada pel Sr. 
Torres. No obstant, l’Ajuntament està disposat a col·laborar si la resta d’administracions també ho fan. 
 
VOTACIÓ: 
 
Seguidament els reunits, per majoria (9 vots a favor (6 SpC + 3 CxI)  i 8 abstencions (5 PP + 3 CPU)), 
acorden aprovar la moció  abans esmentada, amb els acords que hi són proposats. 
 
 
PART DE CONTROL I SEGUIMENT D’ALTRES ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ. 



1.- DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE BATLIA 
 
D’acord amb allò que disposa l’article 42 del reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 
de les entitats locals, i per indicació del Sr. Batle, el secretari passa a donar succinta compte dels 
decrets de Batlia i resolucions dictades des de dia 16 de juliol de 2012 (núm.666) fins dia 31 d’agost 
de 2012 ( núm. 787). 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pren la paraula el portaveu Martí Torres (PP) demanant ser informat del decret num. 703, referent a 
l’adjudicació a Margalida Muntaner la redacció del projecte d’abastiment d’aigües del terme. 
 
Respon el portaveu Joan Monjo (CXI) dient que la tasca consisteix en la recopilació de la totalitat de 
la informació de que disposa l’Ajuntament, per remetre-la a Recursos Hídrics, i en la recopilació de la 
documentació referent a la problemàtica amb l’empresa Sorea. Una vegada es disposi de les 
recopilacions, es remetrà una copia de les mateixes al Sr. Torres. 
 
A continuació, el Sr. Torres demana ser informat pel decret num. 735, referent a la modificació de 
crèdit 12/2012. 
 
Respon el Sr. Monjo dient que la Conselleria va avisar del perill que suposava la pèrgola ubicada en el 
pati de l’Institut. Per procedir a la seva retirada, la Conselleria no disposava de romanent, i dins el 
clima d’harmonia entre les dues institucions, l’Ajuntament se n’ha fet càrrec. 
 
Els reunits, per unanimitat, se’n donen per assabentats. 
 
 
2.- INFORMACIÓ DE BATLIA 
 
 
Pren la paraula el portaveu Antoni Reus (SPC) comentant que s’ha retirat la grua del carrer del Pou 
de sa garriga, i el cost al que ha fet front l’Ajuntament es repercutirà al promotor. Així mateix, durant 
el mes d’octubre està prevista la retirada de la grua del carrer Major. 
 
Seguidament intervé el Batle afirmant que és falsa la noticia apareguda al Diari El Mundo de dia 4 de 
setembre, referent a la processó de la Beata, segons la qual el President Bauçà havia arribat a 
l’Ajuntament a peu, perquè el Batle havia demanat que no ho fes en cotxe oficial. Assegura que, tant 
aquest any com el passat, ha estat decisió del President d’arribar a peu a l’Ajuntament. Per altra part, 
el proper divendres comencen les festes del municipi de Vall d’Ebo, municipi agermanat amb Santa 
Margalida, i per aquest motiu s’hi desplaçaran el Batle, el Sr. Reus i la Sra. Gamundi, i un grup de 
vilers. També comenta que sis hotels de Can Picafort col·laboren amb el menjar dels socorristes. 
Respecte al Pica Ametla i la Mostra de l’Ametla, pensa que la gent n’està contenta. 
 
 
3.- PRECS I PREGUNTES 
 
 
de l’IBI rustic, IAE, fems i clavegueram. 
 
El Batle diu que li faran arribar. 



 
2. El Sr. Torres demana ser informat de si s’ha calculat l’import que suposa el 10% d’increment de 
l’IBI. 
 
Respon el portaveu Antoni Reus (SPC) dient que aquest any el padró ha disminuït, a ran de que s’han 
fet efectives del desclassificacions. 
 
Acte seguit, el portaveu Jaume Malberti (CPU) demana ser informat de si l’Ajuntament s’ha de fer 
càrrec del cost del mural del pavelló de Santa Margalida. 
 
Respon el Batle dient que l’Ajuntament el va encarregar i es farà càrrec del cost del mateix. 
 
3. Seguint amb aquest tema, el Sr. Torres demana ser informat del criteri seguit per pintar en els 
edificis municipals. 
 
Respon el Batle dient que un atemptat a les coses nostres, per exemple la nostra llengua, és un motiu 
molt clar per pintar-hi. 
 
4. El Sr. Torres demana si també es pintarà a Can Picafort i a Son Serra. 
 
El Batle comenta que no s’ha pres cap decisió al respecte. 
 
5. El Sr. Torres demana que si es possible, li remetin els punts de l’ordre del dia de les juntes de 
govern, en el moment en que es convoquen. 
 
Respon el Batle dient que no hi ha cap inconvenient per fer-ho. 
 
6. A continuació, el Sr. Torres demana ser informat del tema del camp de futbol, en especial bar i 
gimnàs, i si aquest darrer ja te nom. 
 
Respon el Sr. Reus dient que s’ha arribat a una acord amb el Club Margaritense i es firmarà un 
conveni amb ells, per tal que el club es faci càrrec de les instal·lacions. Respecte al nom, no depèn de 
l’Ajuntament. Recorda que en un primer moment, l’equip de govern va manifestar que s’arribaria a un 
acord amb el club o es trauria a concurs. 
 
El Sr. Torres comenta com es gestionava el gimnàs quan ell era Batle, tot dient que l’important és que 
funcioni. 
 
El Batle recalca que s’ha arribat a un acord amb el Club Margaritense. Pel que fa al cas de Can 
Picafort, comenta que es va treure a concurs, i que en aquests moments s’estan recollint tots els 
informes sobre els incompliments que es produeixen, a efectes de rescindir el contracte. La intenció és 
aconseguir un conveni amb el Club Can Picafort. 
 
El regidor Pedro Mas (CPU) demana ser informat de si existeix alguna denuncia de Sanitat. 
 
Respon el portaveu Joan Monjo (CXI) dient que s’ha fet un expedient par part de la regidora de 
Sanitat. 
 
7. El Sr. Torres demana ser informat de la intenció de l’equip de govern pel que fa als bars de la 
tercera edat de Santa Margalida i Can Picafort. 



 
Respon el Batle dient que els que els explotin compleixin la legalitat. 
 
8. El Sr. Torres demana ser informat de si, una vegada es compleixi la legalitat, hi ha la intenció de 
treurer-los a concurs, i si es així, si hi podrà optar tothom. 
 
El Sr. Monjo respon que es treuran a concurs i tothom s’hi podrà presentar. 
 
9. El Sr. Torres demana si s’han redactat els plecs de condicions. 
 
El Batle respon afirmativament, i comenta que s’exposaran a la pagina web de l’Ajuntament. 
 
10. El Sr. Torres sol·licita una copia de l’esborrany de la relació de llocs de feina de l’Ajuntament i la 
convocatòria d’una junta de portaveus sobre aquest tema, amb el tècnic redactor de la mateixa. 
 
Respon el Batle dient que quan existeixi una proposta, es celebrarà la junta de portaveus. 
 
El Sr. Mas demana ser informat de si s’han redactat els plecs del tema de l’aigua. 
 
Respon el Batle dient que actualment es treballa en el tema de la revisió de tarifes. 
 
 
I no havent-hi res més per tractar s’aixeca la sessió, essent les 22.55 hores del dia abans assenyalat, de la 
qual cosa com a secretari don fe. 
 
Vist i plau 
El batle          El Secretari  
 
 
Miguel Cifre Ferrer       Jaume Adrover Canaves 
 
 


